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Protokół Nr I/10 
z I inauguracyjnej sesji Rady Miejskiej 

w dniu 1 grudnia 2010 r. 
 

 
        1 grudnia 2010 roku o godzinie 10.00 w sali konferencyjnej Ratusza, przy Placu  
Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej odbyła się I inauguracyjna sesja nowo wybranej Rady 
pod przewodnictwem: 
- p. Ireny Stawiarskiej – jako najstarszej radnej  
- p. Andrzeja Wziątka – nowo wybranego Przewodniczącego Rady   
 
Po wysłuchaniu hymnu państwowego prowadząca obrady p. Irena Stawiarska powitała 
radnych, Burmistrza, Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej oraz wszystkich 
obecnych i otworzyła obrady pierwszej inauguracyjnej sesji. 
  
Na ogólną liczbę 15 radnych w obradach uczestniczyło 15. Ponadto na obradach obecni 
byli kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, kilku sołtysów i przewodniczących osiedli 
oraz zaproszeni obywatele. 

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się 
następująco:  
 

  1. Otwarcie obrad. 
  2. Informacja Przewodniczącej Miejskiej Komisji Wyborczej o przebiegu i wynikach   
      wyborów do rady oraz burmistrza.  
  3. Uroczystość ślubowania radnych. 
  4. Ślubowanie burmistrza. 
  5. Wybór komisji skrutacyjnej. 
  6. Wybór przewodniczącego rady.  
  7. Wybór wiceprzewodniczących rady.  
  8. Sprawy różne. 
  9. Zamknięcie obrad.  
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   
Ad 2.    

Arkadiusz Zapf - Przewodniczący Miejskiej Komisji Wyborczej - przedstawił informację     

z przeprowadzonych wyborów do rady gminy i na Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej, 

przeprowadzonych w dniu 21 listopada 2010 r. 

Poinformowała, że wybory do Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej odbyły się na 
podstawie przepisów ustawy z dnia 16 lipca 1998 r. - Ordynacja wyborcza do rad gmin, 
rad powiatów i sejmików województw. 
Czynności wyborcze przeprowadzone zostały przez Miejską Komisję Wyborczą                 
w Bystrzycy Kłodzkiej oraz 19 obwodowych komisji wyborczych. 
 
Do Rady Miejskiej weszły następujące osoby: 
1/ z okręgu wyborczego nr 1:  
    Klajn Jerzy  
    Pokora Artur  
    Krzemiński Dariusz  
    Kamiński Mieczysław 
2/ z okręgu nr 2: 
    Stawiarska Irena  
    Wziątek Andrzej 
    Budnik Piotr 
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    Matys Ewa  
3/ z okręgu nr 3:  
    Adamów Marian  
    Krytak Marek  
4/ z okręgu nr 4:  
    Płoch Władysława 
5/ z okręgu nr 5: 
    Stróż Leszek 
    Pięta Jan  
6/ z okręgu nr 6: 
    Szkwarek Jan  
    Koniuszek Danuta. 
   W protokole głosowania wyniku na Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej sporządzonego dnia 
21 listopada 2010 r. przez Miejską Komisję Wyborczą w Bystrzycy Kłodzkiej – komisja 
stwierdza, że Burmistrzem została p. Surma Renata.  
    W imieniu Miejskiej Komisji Wyborczej w Bystrzycy Kłodzkiej Przewodniczący Miejskiej 
Komisji Wyborczej złożył serdeczne gratulacje Paniom i Panom z okazji wyboru a także 
serdeczne gratulacje złożyłam Pani Burmistrz - Renacie Surmie życząc wielu sukcesów     
w pracy na rzecz rozwoju bystrzyckiej gminy. 
   Chciałby również tu na sesji Rady Miejskiej przeprosić p. Irenę Stawiarską oraz  
p. Teresę Słowińską za zaistniałą sytuację, która  jest nieprzyjemnym incydentem  
w naszej gminie. Przeprasza za niedociągnięcia i niewyjaśnione sprawy. Komisja 
nieprawnie podała nazwiska rodowe tych pań w podjętej uchwale nr 15 i następnie 
opublikowanej w BIP-ie. Sprawa złożenia różnych oświadczeń lustracyjnych jest 
wyjaśniana przez IPN i czekamy na decyzję.    
Irena Stawiarska - mówi, iż w związku z zaistniałą sytuacją dotyczącą jej osoby  
i p. Teresy Słowińskiej oraz narastającymi w tej sprawie wątpliwościami i pytaniami ze 
mieszkańców i wyborców, którzy im zaufali i oddali swój głos właśnie na nie, czuje się  
w obowiązku przedstawić zaistniałą sytuację. Miejska Komisja Wyborcza zamieściła  
w Internecie bez podania podstawy prawnej, uchwałę dotyczącą podejrzenia o złożenie 
przez nią oraz p. Teresę Słowińską fałszywego oświadczenia lustracyjnego bez 
podkreślenia właściwego. Złożyły takie oświadczenie lustracyjne, jako osoby ubiegające 
się o mandat radnej. Uchwała Miejskiej Komisji Wyborczej trafiła również do Prokuratury  
w Bystrzycy Kłodzkiej, gdzie zostały wezwana wraz z p. Słowińska w celu złożenia 
wyjaśnień dotyczących powyższej sprawy. W dniu wczorajszym otrzymały odpowiedź  
z Prokuratury, że ww. sprawa została przekazana do rozpatrzenia przez Instytut Pamięci 
Narodowej we Wrocławiu, ponieważ tylko ta instytucja jest władna wydać odpowiednie 
oświadczenie. Zapewnia, że po otrzymaniu decyzji z IPN poinformuje wszystkich  
o wynikach sprawy dotyczącej jej osoby oraz p. Teresy Słowińskiej poprzez Internet,  
prasę lokalną i na tablicach ogłoszeń w Bystrzycy Kłodzkiej.  
  
Ad. 3.  
Prowadząca obrady p. Irena Stawiarska poinformowała, że zgodnie z art. 23 a ustawy        
o samorządzie gminnym przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni muszą 
złożyć ślubowanie.  
Ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po odczytaniu roty, wywołani kolejno radni 
powstają i wypowiadają słowo „ślubuję”. Każdy radny może dodatkowo wypowiedzieć 
formułę „Tak mi dopomóż Bóg”. Poinformowała jednocześnie, że odmowa złożenia 
ślubowania jest równoznaczna ze zrzeczeniem się mandatu. Następnie odczytała rotę 
ślubowania o następującej treści: „Wierny Konstytucji i prawu Rzeczpospolitej Polskiej 
ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na 
względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców” i poprosiła najmłodszego z radnych  
o odczytanie nazwisk radnych. 
Piotr Budnik - najmłodszy radny - wyczytywał kolejno nazwiska radnych, a ci składali 
ślubowanie. 
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Lista radnych którzy złożyli ślubowanie na sesji: 
1/ Adamów Marian 
2/ Budnik Piotr 
3/ Kamiński Mieczysław  
4/ Klajn Jerzy 
5/ Koniuszek Danuta 
6/ Krytak Marek  
7/ Krzemiński Dariusz 
8/ Matys Ewa 
9/ Pięta Jan 
10/ Płoch Władysława 
11/ Pokora Artur 
12/ Stawiarska Irena 
13/ Stróż Leszek 
14/ Szkwarek Jan 
15/ Wziątek Andrzej.  
 
   Prowadząca obrady poinformowała, że wszyscy radni obecni na sesji złożyli ślubowanie. 
Stwierdziła, że listę obecności podpisało 15 radnych, co oznacza, że jest wymagane 
kworum, przy którym Rada może obradować i podejmowane przez nią uchwały będą 
prawomocne. 
Mieczysław Kamiński - radny - zgłasza wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu 
dotyczącego ślubowania burmistrza.  
Renata Surma - Burmistrz - mówi, że nie będzie ślubowania burmistrza. 
Prowadząca obrady, mówi, że to ona w dniu dzisiejszym prowadzi obrady i nie udzieliła 
głosu p. Kamińskiemu.  
Mieczysław Kamiński - radny - mówi, że mamy sesję Rady Miejskiej i każdy radny ma 
prawo zabrać głos. Mówi, że wniosek o zdjęcie tego punktu powinien być przedstawiony 
na początku sesji.   
Renata Surma - przeprosiła za zaistniała sytuację i jest jej niezmiernie przykro, że 
pierwsza sesja rozpoczęła się od takich incydentów. Nie można było przedstawić państwu 
radnym wniosku o zmianę porządku dziennego, ponieważ nie mieli prawa głosowania, 
gdyż jeszcze nie złożyli ślubowania, czyli nie byli radnymi. Dlatego też czekała do tego 
momentu i prosi p. Stawiarską – prowadzącą obrady sesji, aby poddała pod głosowanie 
wniosek o zniesienie z porządku dzisiejszej sesji punktu dotyczącego ślubowania 
burmistrza, ponieważ interpretacje przepisów, które otrzymała mówią o tym, że po 
pierwsze sesja na której burmistrz składa ślubowanie, musi być zwołana przez nowo 
wybranego przewodniczącego, po drugie – musza być zbiorcze wyniki głosowania na 
burmistrza. Dlatego też jest prośba o to, aby ten punkt zdjąć z porządku dzisiejszych 
obrad.  
Mieczysław Kamiński - radny - składa wniosek, aby Przewodniczący Rady poprzedniej 
kadencji zasiadł przy stole prezydialnym. Mówi, że zgodnie z ustawa o samorządzie 
terytorialnym oraz innymi aktami prawnymi - każdy radny w każdej sprawie ma prawo się 
wypowiedzieć. Bardzo dobrze, ze p. Burmistrz zgłosiła ta sprawę, ale w tym momencie p. 
Burmistrz nie jest członkiem Rady Miejskiej i nie powinna takiego wniosku składać - 
powinien go złożyć ktoś z radnych, albo prowadząca obrady sesji - radna senior. Mówi, że 
interpretacja, którą przedstawiła p. Burmistrz jest nieprawidłowa, natomiast to zamieszanie 
całe wynikło nie z winy p. Burmistrz, nie z winy władz gminy, ale z winy pracownika Rady 
Miejskiej - tylko z naszych zawiłych przepisów i ich interpretacji, które ciągle w Polsce 
trwają. Ma przed sobą tą interpretację, która ukazała się w Internecie w dniu wczorajszym 
po godzinie 23, więc trudno, żeby radni, czy osoby prowadzące sesję wiedziały o tej 
interpretacji. Wynika z niej, że nie musimy czekać na ogłoszenie zbiorczych wyników II 
tury głosowania na wójtów, burmistrzów, prezydentów i sesja może być zwołana szybciej, 
ale musi być zwołana przez nowo wybranego przewodniczącego Rady Miejskiej. Wiemy o 
tym doskonale, że to ślubowanie jest tylko formalnością, ponieważ p. Renata Surma i tak i 
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tak piastuje funkcje Burmistrza tej kadencji dopóty, dopóki nowy burmistrz nie złoży 
ślubowania. W momencie złożenia ślubowania p. Renata Surma będzie już pełniła funkcje 
burmistrza w nowej VI kadencji samorządu. Mówi, że jego wypowiedź miała charakter 
prawny i formalny.  
Dariusz Krzemiński - radny - składania wniosek o wycofanie pkt 4 „Ślubowanie 
burmistrza” z porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Prowadząca obrady - pyta, czy są jeszcze jakieś uwagi lub propozycje do 
proponowanego porządku dziennego sesji?  
Mieczysław Kamiński - radny - proponuje, żeby przy punkcie „Wybór przewodniczącego 
rady” - było przedstawienie wizji i strategii działania proponowanych kandydatów na 
przewodniczącego Rady Miejskiej po to, aby radni nie głosowali w ciemno, tylko, aby 
wiedzieli, kto jaki ma program i jaka ma wizję związaną z dalszym rozwojem miasta 
i gminy Bystrzycy Kłodzkiej. 
Renata Surma - Burmistrz - mówi, że zgodziłaby się z tym wnioskiem, gdyby to było 
przepytywanie kandydatów na burmistrza - jaką się ma wizję miasta i gminy. Natomiast 
ustawa precyzyjnie określa, jakie obowiązki ma przewodniczący rady i co do niego należy, 
czyli m.in. zwoływanie sesji rady, pilnowanie porządku sesji, a poza tym przewodniczący 
rady jest wybierany spośród radnych. Tak więc oczywiście startując do rady, każdy 
kandydat ma też swoją własną wizji którą na pewno przedstawiał na poszczególnych 
zebraniach z mieszkańcami miasta i gminy. Proponuje, aby kandydat na 
przewodniczącego wypowiedział się, jak widzi pracę w radzie, natomiast daleka byłaby od 
wizji tego, jak powinno wyglądać miasto, choć oczywiście każdemu można o tym mówić 
głośno, ale całą wizję i sprawę ma nadzieję wspólnie z radnymi poprowadzić przez 
następne 4 lata.  
Prowadząca obrady - poddała pod głosowanie wniosek radnego Krzemińskiego.  
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie 
przyjęła wniosek o wycofaniu z porządku obrad punktu dotyczącego ślubowania 
burmistrza.  
     Poinformowała również, że realizacja porządku dziennego odbędzie się zgodnie  
z rozesłanym zawiadomieniem z uwzględnieniem wniesionej poprawki.  
    porządku obrad sesji, przystąpiono kolejno do dalszej jego realizacji.  
 
Ad 4. – wycofany 
 
Ad 5. 
Prowadząca obrady poinformowała, że na dzisiejszej sesji nastąpi wybór 
przewodniczącego oraz wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w głosowaniu tajnym, 
istnieje konieczność wyboru komisji skrutacyjnej, która przygotuje karty do głosowania, 
przeprowadzi głosowanie i dokona obliczenia wyników wyborów. Jednocześnie 
poinformowała, że członkami tej komisji nie mogą być kandydaci na przewodniczącego  
i wiceprzewodniczących Rady Miejskiej. Zaproponowała, aby komisja skrutacyjna składała 
się z trzech radnych i nie było innej propozycji ze strony radnych. 
Przystąpiono do zgłaszania kandydatur do komisji skrutacyjnej.  
1/ p. Jan Szkwarek zgłosił  p. Ewę Matys – która wyraziła zgodę, 
2/ p. Dariusz Krzemiński zgłosił p. Piotra Budnika – który wyraził zgodę, 
3/ p. Andrzej Wziątek zgłosił p. Mieczysława Kamińskiego – który nie wyraził zgody, 
4/ p. Dariusz Krzemiński zgłosił p. Danutę Koniuszek – która wyraziła zgodę.  
    W związku z tym, że nie było więcej kandydatów do pracy w komisji skrutacyjnej 
prowadząca obrady poddała pod głosowanie zaproponowany skład komisji skrutacyjnej.? 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 3 
wstrzymujących się (wstrzymali się kandydaci do pracy w komisji skrutacyjnej) zatwierdziła 
proponowany skład komisji skrutacyjnej. 
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Ad 6. 
Przystąpiono do zgłaszania kandydatur na przewodniczącego rady wraz z uzasadnieniem: 
1/ p. Dariusz Krzemiński zgłosił kandydaturę p. Andrzeja Wziątka – uzasadniając, że  
    współpracują już wiele lat razem i to, co robił, robił dobrze, więc biorąc pod uwagę  
    jego doświadczenie, uważa, że jego kandydatura jest jak najbardziej odpowiednia –  
    P. Andrzej Wziątek wyraził zgodę. 
2/ p. Marian Adamów zgłosił kandydaturę p. Mieczysława Kamińskiego – uzasadniając,  
    że zna p. Kamińskiego od dłuższego czasu – był jego wychowawcą w szkole, był  
    samorządowcem, dlatego też proponuje tą kandydaturę.  
    P. Mieczysław Kamiński wyraził zgodę. 
     
   W związku z brakiem następnych zgłoszeń, przystąpiono do przegłosowania zamknięcia 
listy kandydatów na przewodniczącego Rady Miejskiej. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie 
zamknęła listę kandydatów. 
     Prowadząca obrady poinformowała, że każdy z radnych otrzymał w materiałach na 
sesję cztery regulaminy głosowania wyboru radnego na przewodniczącego (2) oraz 
wiceprzewodniczących Rady Miejskiej (2). 
     W związku z tym, że regulamin nr 1 dotyczy stosowania przy zgłoszeniu tylko jednej 
kandydatury, a regulamin nr 2 dotyczy stosowania przy zgłoszeniu co najmniej dwu 
kandydatów – właściwym do zastosowania jest regulamin nr 2 - gdyż zostały zgłoszone 2 
kandydatury.  
     W związku z tym, że nie było propozycji do proponowanych regulaminów głosowania 
Prowadząca obrady poddała pod głosowanie zastosowanie do wyboru przewodniczącego 
Rady regulaminu nr 2, który Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym,  
14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się.  
Poinformowała również, że wyrokiem Naczelnego Sądu Administracyjnego z dnia 25 
stycznia 2010 roku, sąd stwierdził, że w momencie głosowania nad wyborem 
Przewodniczącego Rady i Wiceprzewodniczących, kandydaci nie mogą brać udziału w 
głosowaniu.  
Mieczysław Kamiński - radny - mówi, że wyroków SNA jest tysiące i ten dotyczy jakiejś 
konkretnej sprawy w Rzeszowie, natomiast w ustawie o samorządzie terytorialnym 
napisane jest, że nie może brać udziału w głosowaniu ten, którego interes prawny został 
naruszony, a skąd kto wie, na kogo kto będzie głosował. Tak więc nie można żadnemu 
radnemu, czy kandydatowi zabronić prawa głosu. Wydaje mu się, ze ta interpretacja jest 
nieprawidłowa i proponuje, żeby wszyscy radni, w tym kandydaci na przewodniczącego 
rady mogli głosować. Przecież skoro on chce oddać głos na  
p. Andrzeja Wziątka, a p. Wziątek na niego to co - nie ma prawa? Mówi, że to jakieś 
kuriozum. Mówi, żeby nie przesadzać z takimi interpretacjami prawnymi, bo niedługo całą 
radę miejską będziemy musieli wykluczyć z głosowania. Oświadcza, że chce brać udział w 
głosowaniu i nikt mu tego prawa nie może odebrać. Żąda wiec karty do głosowania. 
Prowadząca sesję poprosiła o opinię radcy prawnego.  
Danuta Jończyk - radca prawny - mówi, że w dniu dzisiejszym rozmawiała z radcami 
prawnymi z Urzędu Wojewódzkiego, którzy stwierdzili, że każda sprawa rozpatrywana jest 
indywidualnie i w świetle tego wyroku nie wykluczone jest, że organ nadzoru, stwierdzi 
nieważność takiej uchwały. Tak więc proponuje z ostrożności procesowej uwzględnić to 
rozstrzygnięcie NSA. Gdyby była  taka sytuacja, że różnica jest np. tylko jednego głosu, to 
istnieje domniemanie, że osoba wybrana głosowała na siebie i sąd uznałby, że działała tu, 
mając na względzie swój interes prawny.  
    Następnie prowadząca obrady sesji zarządziła 10 min przerwy i poprosiła komisję 
skrutacyjną o ukonstytuowanie się, tzn. wybranie ze swego grona przewodniczącego, 
sekretarza i przygotowanie kart do głosowania.  
Przed przystąpieniem do głosowania Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej 
poinformowała, jak należy głosować, odczytują regulamin głosowania. Zapytała również 
kandydatów na Przewodniczących Rady, czy chcą wziąć udział w głosowaniu. 
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Radny p. Wziątek oświadczył, że odda czystą kartę do głosowania. Radny p. Kamiński 
stwierdził, że będzie brał udział w głosowaniu.  
Po przeprowadzeniu procedury głosowania i sporządzeniu wyników głosowania 
Przewodnicząca komisji skrutacyjnej przedstawiła: 
 

PROTOKÓŁ 
Komisji Skrutacyjnej z obliczenia głosów oddanych w głosowaniu w wyborach 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej sporządzony na sesji  

w dniu 1 grudnia 2010 r. 
 

Komisja Skrutacyjna w składzie: 
Przewodniczący – Danuta Koniuszek  
Sekretarz – Ewa Matys  
Członek – Piotr Budnik  
po wyjęciu z urny i ich przeliczeniu stwierdza, co następuje: 
 
1. Liczba radnych Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej obecnych na sesji uprawnionych   
    do głosowania wynosi: 15 
2. Na przewodniczącego Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej zgłoszono kandydatury   
    radnych: 
    1/ Kamiński Mieczysław  
    2/ Andrzej Wziątek  
3. Minimalna liczba głosów do dokonania ważnego wyboru Przewodniczącego Rady  
    wynosi: 8. 
4. Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania: 15 
5. Liczba kart wyjętych z urny: 14 
6. Liczba głosów nieważnych: 0 
7. Liczba głosów ważnych: 14 
8. Liczba głosów ważnych bez dokonania wyboru: 1 
9. Liczba głosów ważnie oddanych za wyborem poszczególnych kandydatów: 
    a) Kamiński Mieczysław oddano głosów: 2 
    b) Andrzej Wziątek oddano głosów: 12 
10. Wobec powyższego komisja skrutacyjna stwierdza: 
      że kandydat Andrzej Wziątek uzyskał wymaganą ilość głosów (określoną  
      w ustępie 3) i został wybrany na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bystrzycy   
      Kłodzkiej. 
11. Ponadto Komisja stwierdza, że podczas głosowania zaszły okoliczności,   
      które mogły mieć wpływ na ważność głosowania. 
      Radny Andrzej Wziątek oddał kartę na ręce Przewodniczącej Komisji Skrutacyjnej,  nie  
      wrzucając jej do urny - karta była nie zakreślona.  
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
Renata Surma - Burmistrz - podziękowała zarówno p. Mieczysławowi Kamińskiemu, jak  
i p. Andrzejowi Wziątkowi za kandydowanie, natomiast pogratulowała p. Wziątkowi za 
objęcie funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Cieszy się ogromnie, że będą mogli współpracować ma nadzieję przez 4 lata, tak, jak 
długo trwa kadencja. Życzy samych sukcesów w radzie oraz w podejmowaniu decyzji.  
Prowadząca obrady przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej o wyborze 
Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, (1 osoba nie brała 
udziału w głosowaniu) przyjęła: 

Uchwałę Nr I/1/10 
o wyborze przewodniczącego Rady Miejskiej 

- stanowiącą załącznik Nr 2 
 
Prowadząca obrady serdecznie pogratulowała nowo wybranemu Przewodniczącemu 
Rady w poczuciu dobrze spełnionego obowiązku i poprosiła o dalsze prowadzenie obrad.  
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Ad 7. 
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - mówi, że to wielki zaszczyt w Królewskim 
Mieście Bystrzyca Kłodzka być Przewodniczącym Rady. Podziękował wszystkim radnym 
za udział w głosowaniu i za tak ogromne zaufanie. Podziękował p. Stawiarskiej za 
dotychczasowe prowadzenie obrad sesji oraz p. Burmistrz. Liczy również na owocną, 
dobrą dla naszego miasta i gminy współpracę i ma nadzieję, że efekty będą bardzo dobre. 
Zwracając się do p. Kamińskiego mówi, że liczy również na pomoc i współpracę, oraz na 
jego dobre pomysły. Nie może dziś powiedzieć, że przedstawi program działań, bo on 
wynika ze statutu gminy. Podziękował również wszystkim, którzy są obecni na tej sali, 
wszystkim mieszkańcom, przedstawicielom mediów, wszystkim gościom na dzisiejszej 
sesji, oraz przedstawicielom poprzedniej rady. Zaznacza, że radny jest po to, żeby służyć 
społeczeństwu – miasto jest jedno, problemów mamy moc, ale ma nadzieję, że ta 
najbliższa kadencja może poprawić wizerunek Bystrzycy i możemy to zrobić wspólnie 
razem „sprzeczajmy się twórczo i dążmy do tego, żeby owocem tego wszystkiego było 
dobro Bystrzycy i naszej gminy”.  
Następnie poinformował, że zapis § 10 ustęp 1 Statutu Gminy Bystrzyca Kłodzka stanowi, 
że Rada wybiera dwóch wiceprzewodniczących Rady   w głosowaniu tajnym bezwzględną 
większością głosów. 
 
Przystąpiono do zgłaszania kandydatur na wiceprzewodniczących rady: 
1/ p. Dariusz Krzemiński zgłosił kandydaturę p. Jana Szkwarka - który wyraził zgodę 
2/ p. Leszek Stróż zgłosił kandydaturę p. Artura Pokorę, uzasadniając tym, że p. Pokora  
    w poprzedniej kadencji pełnił tą funkcję sumiennie, sprawdził się, dlatego też proponuje  
    jego osobą na to stanowisko. 
    Pan Artur Pokora wyraził zgodę. 
3/ p. Marian Adamów zgłosił kandydaturę p. Mieczysława Kamińskiego - który nie  
    wyraził zgody, ponieważ wiceprzewodniczący Rady Miejskiej nie może być członkiem  
    Komisji Rewizyjnej, a on jako nieliczny przedstawiciel opozycji chciałby właśnie w tej  
    komisji pracować.  
W związku z brakiem następnych zgłoszeń, przystąpiono do przegłosowania zamknięcia 
listy kandydatów na wiceprzewodniczących Rady Miejskiej. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie 
zamknęła listę kandydatów. 
    Następnie Przewodniczący Rady poprosił Komisję Skrutacyjną do przygotowania kart 
do głosowania i przeprowadzenia wyborów.  
Przed przystąpieniem do głosowania Przewodnicząca komisji Skrutacyjnej zadała pytanie 
kandydatom na wiceprzewodniczących, czy chcą brać udział w głosowaniu. 
Zarówno p. Artur Pokora, jak i p. Jan Szkwarek oświadczyli, że rezygnują z udziału  
w głosowaniu.  
Następnie Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej poinformowała, jak należy głosować, 
odczytują regulamin głosowania.  
Po przeprowadzeniu procedury głosowania i sporządzeniu wyników głosowania 
Przewodnicząca komisji skrutacyjnej przedstawiła: 
 
 

PROTOKÓŁ 
Komisji Skrutacyjnej z obliczenia głosów oddanych w głosowaniu w wyborach 

Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej sporządzony na sesji  
w dniu 1 grudnia 2010 r.  

 
Komisja Skrutacyjna w składzie: 
Przewodniczący – Danuta Koniuszek  
Sekretarz – Ewa Matys  
Członek – Piotr Budnik  
 
po wyjęciu z urny i ich przeliczeniu stwierdza, co następuje: 
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1. Liczba radnych Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej obecnych na sesji uprawnionych  
    do głosowania wynosi: 15 
2. Na przewodniczącego Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej zgłoszono kandydatury   
    radnych: 
    1/ Pokora Artur 
    2/ Szkwarek Jan 
3. Minimalna liczba głosów do dokonania ważnego wyboru Przewodniczącego Rady  
    wynosi: 8. 
4. Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania: 13 
5. Liczba kart wyjętych z urny: 13 
6. Liczba głosów nieważnych: 0 
7. Liczba głosów ważnych: 13 
8. Liczba głosów ważnych bez dokonania wyboru: 1 
9. Liczba głosów ważnie oddanych za wyborem poszczególnych kandydatów: 
    1/ Pokora Artur oddano głosów: 11 
    2/ Szkwarek Jan oddano głosów: 11 
10. Wobec powyższego komisja skrutacyjna stwierdza: 
    1/ że kandydat Artur Pokora uzyskał wymaganą ilość głosów (określoną w   
        ustępie 3) i został wybrany na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bystrzycy  
        Kłodzkiej. 
    2/ że kandydat Jan Szkwarek uzyskał wymaganą ilość głosów (określoną w   
        ustępie 3) i został wybrany na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bystrzycy  
        Kłodzkiej. 
   
11. Ponadto Komisja stwierdza, że podczas głosowania zaszły okoliczności,   
      które mogły mieć wpływ na ważność głosowania. 
      Kandydaci na wiceprzewodniczących, Pan Pokora i Pan Szkwarek nie przystąpili do  
      głosowania.  
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
    Przewodniczący Rady serdecznie pogratulował nowo wybranym Wiceprzewodniczącym 
Rady Miejskiej, a następnie przedstawił projekt uchwały Rady Miejskiej o wyborze 
Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, (2 osoby nie brały 
udziału w głosowaniu) przyjęła: 

Uchwałę Nr I/2/10 
o wyborze wiceprzewodniczących Rady Miejskiej 

- stanowiącą załącznik Nr 3 
 
Ad 8.  
Artur Pokora - Wiceprzewodniczący Rady - serdecznie podziękowała za wybór jego 
osoby na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej, za zaufanie - zrobi 
wszystko, aby godnie reprezentować tą funkcję. Ponadto zadeklarował, że będzie wspierał 
p. Andrzeja Wziątka w jego codziennej pracy.  
 
Jan Szkwarek - Wiceprzewodniczący Rady – również podziękował  wszystkim radnym za 
zaufanie i wybór jego osoby na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bystrzycy 
Kłodzkiej. Uczyni wszystko, aby współpraca z p. Andrzejem Wziątkiem, jako 
Przewodniczącym Rady Miejskiej, z p. Burmistrz, oraz z p. Wiceburmistrz – układała się 
dobrze. Będzie się również starał, aby wszystkim mieszkańcom gminy Bystrzyca Kłodzka 
żyło się jak najlepiej.  
Przewodniczący Rady - podziękował panom wiceprzewodniczącym rady za wypowiedź  
i deklaracje. Mówi że siła Przewodniczącego Rady wynika z siły rady i uważa, ze wspólnie 
mogą zrobić naprawdę dużo. Podziękował również Komisji Skrutacyjnej za sprawne 
przeprowadzenie dzisiejszych wyborów. Następnie podziękował za reelekcję na II 
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kadencję p. Renaty Surmy, która uzyskała w wyborach 78% poparcia, więc jest się z 
czego cieszyć. Pogratulował jej z nadzieją na bardzo dobrą współpracę w kolejnej 
kadencji, z nadzieją na to, że w tej kadencji  tą radą zrobimy jeszcze więcej, niż było 
zrobione, tak, żeby nasza mała ojczyzna się rozwijała. W imieniu wszystkich radnych 
obecnej i poprzedniej kadencji złożył serdeczne gratulacje i życzenia, wręczając kwiaty.  
Renata Surma - Burmistrz - nie ukrywa, że jest zaskoczona, ponieważ ślubowanie 
burmistrza zostało przeniesione na kolejną sesję rady, a mimo to została wyróżniona i za 
to serdecznie podziękowała. Podkreśla to, o czym mówił p. Andrzej Wziątek - to jest 
ogromny ciężar: tj. niesamowite zaufanie mieszkańców, którego nie można jej zawieść, tj. 
przekonanie tych, którzy głosowali na jej kontrkandydata i przekonanie również tych, 
którzy nie uczestniczyli w wyborach. Tak ogromna praca nie tylko przed nią, ale i przed 
wysoką radą, bo bardzo liczy na współprace, aby wspólnie razem działali dla dobra 
naszego miasta i naszej gminy. Korzystając z okazji serdecznie podziękowała tym, którzy 
zdecydowali się wspólnie razem z nią brać udział w wyborach, a więc tym wszystkim 
kandydatom zarówno z Komitetu Wyborczego Wyborców Renaty Surmy jak i ze 
Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Bystrzycy Kłodzkiej, ponieważ to jest ich wspólny 
sukces. Podziękowała również wszystkim radnym byłej Rady Miejskiej V kadencji, bo to, 
że mieszkańcy ponownie jej zaufali, to również i ich zasługa, gdyż pomagali jej, aby 
wspólnie razem realizowali wybrane cele. Następne podziękowania skierowała do 
mieszkańców za to, że oddali na nią głos i zaufali jej. Podkreśla, że będzie przekonywać 
do tego, że to, co robią - robią dla dobra nas wszystkich. Podziękowała również 
pracownikom UMiG, a szczególnie tym najbliższym tj. p. Beacie Hucaluk-Szpanier – jej 
zastępczyni, p. Janinie Guni, która jest Skarbnikiem w naszej Gminie oraz p. Tadeuszowi 
Zielińskiemu – Sekretarzowi Gminy, a także wszystkim kierownikom jednostek podległych 
i ich pracownikom, sołtysom, radom sołeckim, OSP, zespołom śpiewaczym, klubom 
sportowym:  „bo to jest nasz wspólny sukces”. Ma nadzieję, że będziemy sobie wspólnie 
dziękować na koniec tej kadencji, że po prostu dobrze sprawowaliśmy nasze funkcje.  
Przewodniczący Rady - podziękował Przewodniczącemu poprzedniej kadencji – 
Bronisławowi Patynce za prowadzenie rady przez dwie kadencje, za całokształt. 
Podziękował również radnym poprzedniej kadencji, wręczając im kwiaty, poczynając od 
przewodniczących komisji stałych. Uważa, że jest to rzeczą naturalna, że musi byś jakaś 
więź, kontynuacja, pomimo, że nie wszyscy radni z poprzedniej kadencji weszli do tej 
rady, ale takie są zasady demokracji. Wręczył również kwiaty oraz złożył podziękowania 
pracownikom Biura Rady.  
Teresa Słowińska - podziękowała wszystkim członkom Komisji Budżetu i Finansów Rady 
Miejskiej V kadencji, której to komisji miała zaszczyć przewodniczyć. Pracy mieli bardzo 
dużo i uważa, że pracowali rzetelnie, twórczo, żadnych błędów nie popełniali, pomimo, że 
niejednokrotnie mieli jakieś wątpliwości.  
Elżbieta Mierzwińska - podziękowała za zaproszenie na dzisiejsza sesją oraz 
podziękowała również członkom Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy V kadencji, 
życząc owocnej pracy radnym tej kadencji. Wręczyła także kwiaty dla p. Burmistrz, 
gratulując jej i życząc sukcesów w kolejnej kadencji.  
Jan Malej - podziękował za zaproszenie oraz wszystkim radnym, a szczególnie członkom 
Komisji Spraw Społecznych V kadencji za owocną i miłą współpracę, a p. Burmistrz życzył 
kolejnych sukcesów. 
Przewodniczący Rady - poinformował radnych, aby wpisywali się do poszczególnych 
komisji stałych Rady Miejskiej, ponieważ zanim komisje się ukonstytuują, musza być 
deklaracje państwa radnych do pracy w tych komisjach. Nadmienił, że zgodnie z 
przepisami każdy radny może być członkiem maksymalnie trzech komisji, a minimalnie 
dwóch. Dodał też, ze w Biurze Rady każdy z radnych ma swoją skrytkę, do której są 
wkładane bieżące informacje, zawiadomienia itp. Do końca grudnia każdy radny musi 
złożyć oświadczenia o stanie majątkowym. Przygotowane druki zostały radnym rozesłane. 
Szczegółowe informacje na temat sposobu wypełniania druków – dotyczy  to głównie 
nowo wybranych radnych – uzyskają Państwo w Biurze Rady. Prosi o zachowanie terminu 
złożenia oświadczeń. Jeśli chodzi o dietę, to jeżeli państwo radni chcą, aby dieta za pracę 
w organach Rady była przelewana bezpośrednio na konto bankowe – prosi o wypełnienie 
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druku oświadczenia, który również otrzymali. Wypełnione ankiety osobowe, które radni 
otrzymali z materiałami na sesję, prosi złożyć do Biura Rady Miejskiej. Prosi także  
wszystkich radnych o dostarczenie do Biura Rady swoich kolorowych zdjęć, które po 
zeskanowaniu zostaną zwrócone, gdyż muszą się one znaleźć w BIP-ie i Biuletynie 
Bystrzyckim. Na najbliższej sesji zatwierdzone zostaną składy osobowe komisji stałych. 
W grudniu czeka jeszcze radnych praca nad budżetem tegorocznym jak również 
przyszłorocznym. 
Mieczysław Kamiński - radny - mówi, że reprezentuje bardzo nieliczną opozycję w VI 
kadencji Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej. Idąc na dzisiejsza sesję szedł z zamiarem 
pokojowej współpracy z Radą Miejską, z p. Burmistrz oraz nowo wybranych 
Przewodniczącym Rady Miejskiej. Uważa, że tu na sesji wyszły jakieś nieprawidłowości, 
bo to Przewodniczący rady prowadzi sesję, a nie p. Burmistrz. Zadeklarował w imieniu 
opozycji, że opozycja będzie mała, ale ma nadzieję, że będzie rosła w trakcie, dlatego 
podstawowa zasada demokracji polega na tym, że musi być opozycja. Deklaruje też, że 
będzie to opozycja konstruktywna. Uważa, że może dobrze się stało, że p. Renata Surma 
została wybrana na burmistrza kolejnej kadencji, bo będzie szansa nadrobić pewne rzeczy 
i zrealizować obietnice. Składał p. Burmistrz z tego tytułu życzenia zaraz po wyborach, 
więc dzisiaj nie będzie. Jeżeli p. Burmistrz będzie realizowała zadania zgodnie z wolą  
i interesem mieszkańców, na pewno będzie miała również poparcie od opozycji. Chciałby 
również, żeby p. Wziątek, jako Przewodniczący Rady Miejskiej prowadził sesję w sposób 
merytoryczny, konstruktywny i spokojny, bo wtedy ta współpraca będzie układała się 
lepiej. Oby ta kadencja była tą kadencją, gdzie w ciągu 4 lat zrealizowane zostanie 
przynajmniej kilka priorytetowych strategicznych zadań.  
Przewodniczący Rady - podziękował za wypowiedź p. Kamińskiemu i pyta, dlaczego na 
początku kadencji ustawia się, jako opozycja? Prosi, aby z pozostałymi radnymi „ciągnąć 
ten pociąg”, żeby Bystrzyca Kłodzka szła do przodu.  
Marian Adamów - radny - pogratulował p. Wziątkowi wyboru na Przewodniczącego Rady 
Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej oraz dla p. Burmistrz. Podziękował również 
swoim wyborcom, którzy mu zaufali i wybrali go na radnego. Zaznacza, że on nie czuje się 
opozycjonista i uważa, że dobro naszego miasta i naszej gminy jest najważniejsze.  
Nie będzie traktował swojej pracy, żeby robić coś na przekór. Z panią burmistrz na 
początku jej V kadencji spotkał się już w kilku kryzysowych sytuacjach i już nie raz to 
powtarzał i powtórzy jeszcze raz, że p. Burmistrz potrafiła wyjść z tych sytuacji wspaniale, 
jako kobieta, jako włodarz tej gminy, nie bojąc się podejmować odważnych decyzji. Podaje 
przykład problemu z brakiem wody i budową studni w Wilkanowie. Ma też trochę żalu, jako 
mieszkaniec Wilkanowa, że jednak budowa sali gimnastycznej przy gimnazjum nie może 
dojść do skutku, ma same przeciwności. Ma nadzieję, że ta sprawa ruszy się w tej 
kadencji. Chciałby w tym miejscu uczulić radnych z innych miejscowości wiejskich, że to 
gimnazjum nie służy tylko dla Wilkanowa. Do boiska młodzież dochodzi 2 lub 3 km, tracąc 
czas oraz stwarzając też jakieś niebezpieczeństwo dla siebie. Było boisko do piłki 
siatkowej przy Domu Kultury i w czynie społecznym oraz przy pomocy p. burmistrz chcą 
tam zrobić kort tenisowy – jest to już na etapie wykończenia, więc ma nadzieję, że na 
wiosnę to ruszy i będzie to jakieś udogodnienie dla naszych dzieci i młodzieży. Prosi  
o zrozumienie, bo ta sala przy to będzie służyć nam wszystkim, a jak zainwestujemy  
w młodzież, to na pewno nam siew to wróci.  
Renata Surma - Burmistrz - pogratulowała przede wszystkim p. Arturowi Pokorze oraz  
p. Janowi Szkwarkowi wybory na wiceprzewodniczących rady, cieszy się i również liczy na 
owocną współpracę. Natomiast myślała, że dziś będzie uroczysta sesja i nie będziemy 
poruszać spraw, które nas bolą, ale poczuła się tu wywołana „do tablicy”, więc odpowie. 
Poinformowała, że nastąpiło już podpisanie umowy z wykonawcą na rozpoczęcie budowy 
sali gimnastycznej w Wilkanowie. Ze względu jednak na porę roku, firma weszła na teren 
budowy bardzo skromnie, ale już wyrównywanie terenu tam się odbywa. Tak więc o tą 
salę nie martwiłaby się, bo termin realizacji tego zadania jest do końca przyszłego roku. 
Natomiast jeśli chodzi o boisko, z całym szacunkiem dla miejscowości Wilkanów i tego, że 
jest tam i szkoła podstawowa i gimnazjum, w projekcie budżetu na rok przyszły jest 
propozycja Urzędu Marszałkowskiego, aby Gmina Bystrzyca Kłodzka wybudowała jeszcze 
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jeden Orlik i jest propozycja taka, aby ten Orlik powstał właśnie w Wilkanowie przy sali 
gimnastycznej. Tak więc 2 boiska ma nadzieję, że w zupełności zaspokoją potrzeby  
i gimnazjum i szkoły podstawowej, tym bardziej, że sala, która jest tam budowana, jest 
salą pełno wymiarową, a więc będą mogły tam ćwiczyć dwie lub trzy grupy równocześnie.  
Józef Kołt - radny powiatowy - pogratulował p. Wziątkowi wyboru na Przewodniczącego 
Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej oraz panom wiceprzewodniczącym rady. Zwracając 
się do radnych mówi: „Panie i panowie radni – zwycięscy w tych wyborach do Rady 
Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej. Była to ciężka kampania, trudna i po raz pierwszy 
jesteście zwycięzcami – nie ma tutaj przegranych. Powinniście być dumni ze swoich 
wyników”. Pogratulował również p. Burmistrz. Jako radny powiatu kłodzkiego ma 
obowiązek powiedzieć tak, że chce szczerze współpracować z Radą Powiatu, z Radą 
Miejską, z p. Przewodniczącym, z p. Burmistrz i wysoką radą. Mówi: „zróbmy coś dobrego 
dla naszej małej ojczyzny, dla pięknej Bystrzycy Kłodzkiej dla miasta i gminy” – tego sobie 
i wszystkim tu obecnym życzy. Korzystając z okazji w imieniu wszystkich kandydatów  
z Komitetu Wyborczego „Dolny Śląsk” podziękował za oddane głosy.  
 
Ad 9. Zamknięcie obrad. 

     Wobec wyczerpania zatwierdzonego przez Radę porządku obrad, Przewodniczący 
podziękował wszystkim obecnym za udział i z a m k n ą ł   o b r a d y pierwszej 
inauguracyjnej sesji Rady Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 13.35 
 
 
   

Protokołowała: Wioletta Regulska 


